
۱۳ 1915 ســال هفتــم | شــماره     1۳9۸ ۳0 بهمــن    | ورزشچهارشــنبه  
w w w . s h a h r v a n d d a i l y . i r

واکنش

سوژه روز

نه فرمی احتکار شده، نه انتخابات ابهام دارد

 ابراهیم شکوری، دبیرکل فدراسیون فوتبال در گفت وگو با »شهروند«  
به پرسش های کلیدی در شرایط کنونی پاسخ داد:  

  فیفا می خواهد پول بلوکه شده ایران را بپردازد

کرونا، المپیک را 
از واترپلوی ایران 

می گیرد؟
در آستانه برگزاری رقابت های 

واترپلو انتخابی المپیک 2020 در 
قاره آسیا که قرار بود به میزبانی 

کشور قزاقستان برگزار شود، 
کشور میزبان به ناگاه و با بهانه 
انتشار ویروس کرونا اعلام کرد 

که تمایلی به میزبانی این 
رقابت ها ندارد و آن را عملا لغو 
کرده است. فدراسیون جهانی 
به دلیل کمبود وقت اعلام کرد 

بهترین تیم های آسیایی در 
بازی های آسیایی جاکارتا به 

المپیک خواهند رفت که براین 
اساس قزاقستان سهمیه 

مردان و چین سهمیه زنان را 
کسب خواهند کرد، اما طبق 

قانون فینا در صورت بروز 
چنین اتفاق هایی باید یک 

مسابقه بین تیم های مدعی 
برگزار شود و اکنون ایران و 

قزاقستان به عنوان دو مدعی 
اصلی کسب سهمیه المپیک 
باید مسابقه ای داشته باشند 

تا برنده آن تنها نماینده قاره 
آسیا در رقابت های واترپلوی 

المپیک لقب بگیرد. 
فدراسیون شنا، شیرجه و 

واترپلو ایران طی 
نامه نگاری هایی با فدراسیون 

جهانی اعتراض خود نسبت به 
 این تصمیم را اعلام 

کرده است. 

پاداش 50 میلیونی 
برای کسب سهمیه 

المپیک
زهرا اینچه درگاهی، رئیس 

فدراسیون ژیمناستیک 
درخصوص عملکرد ملی پوشان 

ایران در مسابقات کسب 
سهمیه المپیک بیان کرد: 

»عملکرد همه ملی پوشان 
ژیمناستیک در مسابقات 

کسب سهمیه راضی کننده 
است و امیدوارم این روند رو به 

رشد آنها ادامه داشته باشد. 
ان شاءالله این تلاش ها به 

کسب سهمیه المپیک ختم 
شود، اما حتی اگر این اتفاق هم 

خ ندهد، باید به ژیمناست های  ر
کشورمان افتخار کنیم، چون تا 

همین الان هم آنها کار بزرگی 
انجام داده اند.« او در مورد اینکه 

آیا پاداشی برای کسب سهمیه 
المپیک توسط ملی پوشان 

ژیمناستیک در نظر گرفته شده 
یا نه، خاطرنشان کرد: 

»ان شاءالله به هر کدام از 
ملی پوشان که بتوانند سهمیه 

المپیک را کسب کنند، مبلغ 
۵0 میلیون تومان به عنوان 

پاداش اهدا خواهیم کرد. 
خ  امیدوارم این اتفاق تاریخی ر

دهد تا شاهد درخشش 
ژیمناست های کشورمان در 

میدان معتبری همچون 
المپیک باشیم.«

]شهروند[  انتخابات فدراسیون فوتبال درشرایطی در تاریخ 2۵ اسفند برگزار خواهد شد 
که در هفته های اخیر تیم مدیریتی فدراسیون روزهای شلوغی را برای ثبت نام از نامزدها 
و دریافت اسناد و مدارک آنها پشت سر گذاشت. پروسه ای که هنوز ادامه دارد و تا زمان 
تکمیل فرآیند و ارسال فهرست نهایی نامزدها به نهادهای نظارتی برای احراز صلاحیت،  باید 
منتظر ماند و دید درنهایت چه افرادی وارد رقابت نهایی انتخابات خواهند شد. از آنجایی 
که طبق اساسنامه فدراسیون دبیرکل مسئول برگزاری مجامع است، با ابراهیم شکوری 
سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال درباره مکانیزم انتخابات و برخی ابهاماتی که در روزهای 
اخیر وجود داشته، صحبت کردیم. البته سفر اخیر او به سوییس برای دریافت مطالبات 
8 میلیون دلاری فوتبال ایران از فیفا هم یکی دیگر از موضوعات مهمی بود که با بالاترین 
مقام اجرایی فدراسیون درباره آن صحبت کردیم، ماحصل صحبت هایش در ادامه آمده 

است:  

   اخیرا سفر مهمی به سوییس برای پیگیری مطالبات فوتبال ایران از فیفا 
داشتید. اتفاقی که باعث شد خیلی ها امیدوار شوند فدراسیون جهانی بالاخره پس از 

چند سال پول های فوتبال ایران را پرداخت کند.
مذاکرات با فیفا برای دریافت مطالبات فقط مربوط به سفر اخیر بنده به سوییس نبود. 
حداقل می توانم بگویم که در سال های گذشته بارها درباره این موضوع با مسئولان فیفا 
جلسات حضوری در حاشیه مراسم های مختلف و مکاتبات مداوم داشته ایم. شرایط 
اقتصادی فوتبال در ایران به شکلی است که به دریافت این پول به هر روشی که شده، نیاز 
مبرم داریم. سفرم به سوییس هم در راستای همین رایزنی های مداوم بود و در کل جلسه 

خوبی برگزار شد.
   می توانید درباره جزئیات این نشست اطلاعاتی ارایه بدهید؟ اصلا فوتبال 

ایران چه مقدار از فیفا طلب دارد.
طلب فدراسیون فوتبال و باشگاه ها تقریبا همان مبلغی است که مسئولان اعلام 
کرده اند و حدود 8 میلیون دلار است که دو میلیون دلار آن مربوط به باشگاه هاست. خب 
همان طور که همه می  دانید، به دلیل تحریم های ظالمانه آمریکا،  فیفا مدت هاست که 
نمی تواند پول فوتبال ما را پرداخت کند؛ چون بانک های ایرانی تحریم هستند و وزارت 
خزانه داری آمریکا هم فشار شدیدی به فیفا برای پرداخت نکردن پول فدراسیون ایران وارد 
کرده است. فیفا حتی اگر الان بخواهد پولی برای ما واریز کند، این پول بلوکه خواهد شد و 

سرنوشتی نامعلوم پیدا می کند. 
   پس تا وقتی که تحریم ها ادامه داشته باشد، فیفا نمی تواند پرداختی به 

فوتبال ما داشته باشد.
ما در این جلسه پیشنهادهای مختلف فوتبال ایران را به مسئولان فیفا برای دریافت 
پول ارایه دادیم. درباره روش های مختلف بحث کردیم. قوانین مورد بررسی قرار گرفت. شرایط 
حساس اقتصادی فوتبال ایران به اطلاع مسئولان فیفا رسید. انتقاد خودمان از واردشدن 
سیاست به فوتبال برخلاف قوانین فیفا را هم برای بار چندم به اطلاع آنها رساندیم. ما ضمن 
ارایه چندین پیشنهاد به مسئولان مسابقات، فدراسیون های تابع و امورمالی فیفا گفتیم 
با هر روشی که شما قبول کنید، حاضر به همکاری برای دریافت پول هستیم. فقط پرداخت 

مطالبات ایران را در اولویت کاری خود قرار دهید.
   با توجه به فضای جلسه و صحبت هایی که با مسئولان فیفا داشتید، به 

نظرشما آنها راهی برای پرداخت مطالبات فوتبال ایران پیدا خواهند کرد؟
آنها به ما قول دادند که پیشنهادهای مختلف را بررسی کنند و با پیداکردن یک راه قانونی 
مقدماتی را فراهم کنند که در یک بازه زمانی مشخص فدراسیون و باشگاه ها بتوانند به حق 
خودشان برسند. قرار هم شد فیفا ظرف دوهفته در نامه ای رسمی راه حل و جواب نهایی را به ما 
اعلام کند و الان منتظر جواب رسمی فدراسیون جهانی هستیم. به  هرحال نگاه فیفا به فوتبال 
تمام کشورها حمایتی است و نگاه ویژه ای هم به فوتبال ایران دارد. به  هرحال آقای اینفانتینو 
تاکنون سه بار به ایران سفر کرده اند و ارتباط بسیار خوبی با فوتبال ما دارند. آنها در جریان 
جزئیات مشکلات فوتبال ایران و محرومیت ما از درآمد حق پخش تلویزیونی هم هستند. 
وقتی درآمدها از فیفا هم به خاطر مسائل سیاسی و تحریم های ظالمانه وصول نشود، آن وقت 
به خوبی برایشان روشن می شود که فوتبال ایران چه شرایط سختی دارد. البته آنها هم از 
شرایط به وجود آمده ابراز تأسف کردند و واقعا به دنبال راهی هستند که پول را پرداخت کنند، 

منتهی محدودیت هایی در این زمینه وجود داشته است.
   به نظر شما احتمال دارد که فیفا باز هم نتواند اقدام مثبتی در این زمینه 

انجام بدهد؟
ما جلسه گذاشتیم و تمام راه های ممکن برای گرفتن این پول را بررسی کردیم و منتظر 
جواب فیفا هستیم. به  هرحال باید پذیرفت که فیفا هم نمی تواند اقدامی خارج از چارچوب 

قوانین انجام بدهد. آنها اگر بخواهند به روش های دیگر، این اقدامات را انجام بدهند، آن وقت 
ممکن است مشکلات قانونی بزرگی برای فیفا به وجود بیاید و حتی حساب های آنها به خاطر 
دورزدن تحریم ها بسته شود. با این اتفاق، فوتبال جهان با یک بحران بزرگ روبه رو می شود. 
در کل اما امیدواریم که اخبار خوبی دریافت کنیم، چون فیفا هم سعی می کند یک راه حل برای 
کمک به فوتبال ما و دادن حق قانونی که داریم، پیدا کند. تحلیل ما این است که این پرداخت 
به چند روش انجام شود؛ مثلا بخشی از جرایم و بدهی  باشگاه ها به افراد خارجی از محل 

مطالبات شان در فیفا پرداخت شود.
   برسیم به پرونده انتخابات فدراسیون فوتبال. مرحله ثبت نام از نامزدها و 
دریافت فرم از اعضای مجمع با جنجال های زیادی همراه شد. مهم ترین مسأله اتهام 

احتکار فرم های انتخاباتی بود که انتقادهای زیادی را به دنبال داشت.
من به عنوان سرپرست دبیرکلی فدراسیون تمام سعی خودم را می کنم وظیفه ای که طبق 
اساسنامه بر دوشم بوده را بدون هیچ گونه ابهام و به بهترین شکل ممکن انجام بدهم. 
هیچ احتکار فرمی از طرف ما انجام نشده است. آیا گزارش شده که اعضای مجمع از دبیرخانه 
انتخابات فرم معرفی نامه خواسته اند و به آنها تحویل داده نشده؟ اگر این طور بود، پس حتما 
تخلف صورت گرفته بود و فرم احتکار کرده بودیم، ولی فرم ها به اندازه تمام اعضای ۵نفره مجمع 
وجود داشت و برای اینکه ابهام و شائبه ای درباره اش وجود نداشته باشد، هرکدام از این 
فرم ها کد اختصاصی دارد. اساسنامه  هم می گوید فرم ها باید خوانا و بدون خط خوردگی باشد. 

پس با این سیستم شاهد تخلف نخواهیم بود. 
   پس چرا بعضی از نامزدها درحال انتقاد به سیستم تقسیم فرم ها هستند؟

هر نامزد ریاست فدراسیون فوتبال طبق اساسنامه باید 10 فرم تأییدیه از سوی اعضای 
مجمع اخذ کند و به دبیرخانه ارایه بدهد. مجمع فدراسیون 7۵نفر است و با این مکانیزم 
طبیعی است که اگر هر نامزد بتواند 10 فرم خود را بگیرد،  تنها 7 نامزد ریاست می توانند برای 
انتخابات ثبت نام کنند و وارد مرحله رأی گیری بعد از احراز صلاحیت از سوی مراجع ذی صلاح 
شوند. شما توجه کنید که در مرحله ثبت نام، 9نفر برای ریاست ثبت نام کردند و از اول مشخص 
بود که دونفر قطعا نمی توانند 10 فرم خود را بگیرند. در سیستم توزیع فرم ها هم ما فقط آن را در 
اختیار اعضای مجمع قرار می دهیم. وقتی یک رئیس هیأت فوتبال یا مدیرعامل باشگاه فرم 
را دریافت می کند،  دیگر مسئولیت آن فرم تا زمان تحویل به دبیرخانه برعهده خودش است 
و ما نمی توانیم دخالتی در تصمیمی که می خواهند بگیرند، داشته باشیم. حالا ممکن است 
چند عضو مجمع با هم همکاری داشته باشند و از یک نامزد حمایت کنند. این مسأله اساس 
انتخابات است و در همه جا این تقسیم بندی ها را می بینیم. بنده فقط می توانم بگویم که در 
سیستم دبیرکلی و برگزاری انتخابات هیچ تخلفی صورت نگرفته و همه چیز شفاف و براساس 

قانون صورت گرفته است.
   حبیب کاشانی، عباس صوفی،  مهدی محمد نبی، حسینعلی قریب، هدایت 
ممبینی و حیدر بهاروند 6 نامزد ریاست فدراسیون بودند که توانستند 10 فرم خود را 

تکمیل کنند. انتخابات با حضور این 6نفر برگزار خواهد شد؟
بعد از مرحله ثبت نام و جمع آوری فرم معرفی نامه،  حالا ما مدارک ارایه شده از سوی نامزدها 
را مورد بررسی قرار می دهیم. فرم های ارایه شده هم باید خوانا و درست باشند. همچنین 
نامزدهای ریاست باید گواهی عدم سوء پیشینه و مدارک 10 سال سوابق مدیریتی خود را ارایه 
می دادند که طبق قوانین و اساسنامه انتخابات این سوابق را با قانون مطابقت می دهیم. اگر 
مثلا مدیری 10 سال سابقه مدیریت نداشته باشد، طبیعی است که نتواند در انتخابات شرکت 
کند. پس از آن هم، بررسی صلاحیت نهایی توسط مراجع ذی صلاح انجام می شود و خروجی 

گزارش نهادهای مربوط فهرست نهایی انتخابات ریاست را برای همه مشخص می کند.
   انتخابات در همان تاریخ 25 اسفند برگزار می شود یا شایعات درباره احتمال 

ابطال و تعویق انتخابات به حقیقت تبدیل می شود؟
تمام برنامه ریزی های لازم برای برگزاری انتخابات در تاریخ اعلام شده، انجام شده است و تا 
به امروز هم چیزی درباره ابطال و تعویق انتخابات به ما اعلام نشده و من هم چیزی درباره اش 
نشنیده ام. به  هرحال مطالب گوناگونی در رسانه ها و شبکه های اجتماعی منتشر می شود و 

کاری که ما باید انجام بدهیم، انجام وظیفه و اجرای قانون است.
   و در آخر پرونده شکایت 6 میلیون دلاری ویلموتس از فدراسیون کل جامعه 

فوتبال را نگران کرده است.
نگران نباشید. مسئولان درحال بررسی این پرونده هستند. ما به ویلموتس پول بیشتری 
هم داد ه ایم و طبق اتفاقات رخ داده و مفاد قرارداد خواهان این هستیم پول اضافه ای که 
دریافت کرده را هم به ما پس بدهد. هرکسی می تواند شکایتی را مطرح کند، ولی در قرارداد بند 
پرداخت پول سه ماه از مبلغ یک سال قرارداد به عنوان مبلغ فسخ آمده و اینکه ویلموتس این 
موضوع را ندیده، ربطی به ما ندارد و همه چیز شفاف است و فیفا هم به بند قرارداد توجه 

می کند، نه حرف ویلموتس. شکایت او به جایی نخواهد رسید. 

گزارش خبرنگار »شهروند« از مسابقات کشتی قهرمانی آسیا در دهلی نو

داستان حذف عجیب مبارز ایرانی

  ]حسین جمشیدی[  در روزی که شاگردان محمد بنا کار خود را در مسابقات 
کشتی فرنگی قهرمانی آسیا آغاز کردند، یک اتفاق عجیب و یک باخت شوکه کننده همه 
چیز را تحت تأثیر خود قرار داد. در شرایطی که علاقه مندان به کشتی منتظر کسب 
مدال های رنگارنگ فرنگی کاران ایرانی در میدان آسیایی بودند و البته این انتظار هم تا 
حدودی روز گذشته برآورده شد، باخت کشتی گیر 87 کیلوگرمی ایران باعث شد محمد 
بنا و تیمش وارد حاشیه شوند. بهروز هدایت که چندی پیش قهرمانی خود را در 
مسابقات جام تختی با شکست مدعیان 87 کیلوگرم جشن گرفته بود، دیروز در مبارزه 
اول خود مقابل حریف ازبکستانی به سختی و با نتیجه 6 بر 6 و به لطف کسب امتیاز آخر 
به پیروزی رسید و در شرایطی که به نظر می رسید چهارمین فینالیست ایران در پنج وزن 
اول باشد با یک اتفاق عجیب شانس رسیدن به فینال را از دست داد. این کشتی گیر 7 
بر صفر از رقیب قرقیزستانی خود پیش افتاد و فقط 6 ثانیه مانده بود تا بتواند حکم 
صعود خود به فینال را امضا کند، اما در همین فاصله کوتاه خود را روی تشک انداخت و 
اعلام کرد پایش مصدوم شده است. در این لحظه پزشک مسابقات را داور به وسط 
تشک فراخواند، اما هدایت که به نظر می رسید تمایلی به ادامه کار ندارد، به پزشک اعلام 
کرد به دلیل مصدومیت زانو نمی تواند کارش را ادامه دهد و به شکلی عجیب شکست 
را مقابل رقیب خود پذیرا شد تا از صعود به فینال بازبماند. بعد از این اتفاق خبرنگار 
»شهروند« در دهلی نو سعی کرد از محمد بنا و دستیارانش و حتی پزشکان تیم دلیل 
اصلی ماجرا را جویا شود که آنها به بیان همین یک جمله بسنده کردند:   »بهروز هدایت از 
ناحیه زانو شدیدا مصدوم شده است و توانایی ادامه کار را ندارد.« به این ترتیب در روزی 
که دیگر شاگردان بنا روی تشک آسیایی موفق عمل کردند، کشتی گیر 87 کیلوگرمی 

ایران به راحتی آب خوردن مدال آسیایی را از دست داد. 

ماجرای عجیب فرار مدیر استقلالی ها
وزارت ورزش اعلام کرده حکمی برای مهدی شریفی نزده اما آرشیو رسانه ها خلاف این را 

بیان می کند
]شهروند[ فرار عضو جدید هیأت مدیره باشگاه استقلال از کشور خبری بود که روز 
گذشته سروصدای زیادی در محافل ورزشی به راه انداخت؛ جو به قدری ملتهب شد که 
مسئولان وزارت ورزش به صورت رسمی هر گونه صدور حکم عضویت را در هیأت مدیره  
برای این فراری تکذیب کردند.داستان از این قرار است که در تاریخ سیزدهم بهمن 98 در 
خبرها آمد که با حکم مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش،  فردی به نام مهدی شریفی 
نیک نفس به عنوان یکی از اعضای جدید هیأت مدیره باشگاه استقلال معرفی شده 
است. منتها حالا به صورت رسمی مشخص شده که این فرد یکی از متهمان فراری فساد 
کلان اقتصادی در پرونده پتروشیمی است و طبق اخبار منتشرشده در رسانه ها در 
پرونده 6 میلیارد و 6۵6 میلیون یورویی پتروشیمی و کاتالیست های تقلبی نقش داشته 
و به همین دلیل هم اکنون از کشور متواری شده و به امارات رفته است.نکته مورد بحث 
در محافل ورزشی اما این بوده که مهدی شریفی نیک نفس به عنوان یک متهم اقتصادی 
چرا باید به باشگاه  مردمی استقلال نزدیک شود و اصلا ملاک انتخاب ها برای عضویت در 
هیأت مدیره این باشگاه چیست؟این انتقادات اما باعث شد مازیار ناظمی، مدیرکل 
روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان، این توضیحات عجیب را ارایه بدهد و بگوید: »قبل از 
صدور حکم او هنگامی که در جریان پرونده اتهامی آقای شریفی عضو جدید هیأت مدیره 
استقلال در قوه قضائیه قرار گرفتیم، از صدور حکم او در هیأت مدیره استقلال خودداری 
کردیم. آقای شریفی در زمان معرفی به مجمع باشگاه استقلال منع بکارگیری نداشته و 
ظاهرا الان متهم پرونده است ولی با این حال کاملا تابع نظر مراجع محترم نظارتی و قضائی 
هستیم و حکمی از سوی وزارت ورزش و جوانان برای ایشان صادر نشده است.«گفتنی 
است مسئولان وزارت ورزش در شرایطی صدور حکم عضویت در هیأت مدیره را برای 
این متهم به فساد اقتصادی رد می کنند که 16 روز قبل کانال رسمی باشگاه استقلال از 
مصوبه مجمع برای عضویت مهدی شریفی نیک نفس در هیأت مدیره استقلال خبر 

رسمی منتشر کرده بود.

راموس و اثبات دوباره خانواده دوستی اش
همواره  که  است  جهان  فوتبال  ح  مطر ستاره های  از  یکی  راموس  سرخیو 
علاقه اش به خانواده و گذراندن اوقات همراه با آنها را نشان داده است. از این 
آنها  کوهنوردی  از تفریح خانوادگی اش و  رئال مادرید عکسی  ستاره اسپانیایی 

منتشر شده که در فضای مجازی بسیار بازتاب داشته است. 

خبرگرافی


